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Dne 14 dubna se obyvatelé 
ulice Chvátalovy konečně dočka-
li. Firmou STRABAG, a.s. Brno 
bylo ofi ciálně předáno investoro-
vi hotové dílo. 

Rekonstrukce Chvátalovy uli-
ce byla zahájena v září loňského 
roku. Dodavatele stavby ovšem 
překvapil náhlý nástup zimy, 
a tudíž musely být stavební prá-
ce vzhledem k riziku nedodržení 
předepsaných technologických 
parametrů  přerušeny.   V dubnu 
však již byla stavba dokončena.

Mimo zrekonstruované vozovky, kte-
rá je asfaltová, byla vybudována odstavná 
stání pro vozidla, chodník v části ulice, 
ozelenění ploch a nové veřejné osvětlení. 

Celková hodnota díla činí necelé 
3 miliony Kč.   ID

D o s t a v b a 
k a n a l i z a c e  a  Č O V

Tato svým objemem největší investič-
ní akce je v současné době v plném prou-
du. Dodavatelem stavby je sdružení tří 
fi rem - INSTA CZ s.r.o. Olomouc, STRA-
BAG, a.s. Brno a STAVING enginnering 
s.r.o. Prostějov.  

Díky příznivému počasí probíhá stav-
ba dle stanoveného harmonogramu pra-
cí. Co však městu a především fi rmám 
přidělává starosti a komplikace, jsou 
nenechavé ruce některých občanů, kteří 
odcizují připravený materiál.   

V současné době je prostavěno cca 
22 mil. Kč, probíhá výstavba budovy 
ČOV   a příjezdové komunikace. 

Stavba je fi nancována z dotace zís-
kané od Ministerstva zemědělství ČR, 
z dotace Olomouckého kraje a z vlastních 
prostředků města. Celkové náklady před-
stavují částku 56,5 mil. Kč.                   ID

C h v á t a l o v a    u l i c e

Město Němčice nad Hanou je členem 
Svazu měst a obcí od roku 1999.  Ve dnech 
26. a 27. května se konal ve Zlíně XII. Sněm 
svazu měst a obcí, kterého se za naše měs-
to účastnila starostka Ivana Dvořáková 
a místostarosta Ing. Jan Vrána.

Paní Ivana Dvořáková zastávala v uply-
nulém volebním období SMO, tzn. 2008 – 
2011 funkci členky Rady SMO. Účastnila 
se jednání komory měst za okres Prostějov 
a je členkou kulturní komise SMO. 

Na jednání XII. Sněmu SMO byla 
zhodnocena práce SMO za uplynulé 4 roky.  
Činnost Svazu je zaměřena především na 
oblast legislativy, a to jak národní, tak na 
evropské úrovni.  Svaz se ročně vyjadřuje 
k zhruba dvěma stům právních předpisů. 

Velkými tématy pro toto období, 
poznamenaném pádem vlády a hospo-
dářskou krizí, bylo rozpočtové určení 
daní, loterijní zákon, příspěvek na pře-
nesený výkon správy, novela zákona 
o odpadech, Svaz rozvíjel i aktivity na 
mezinárodním poli, s Radou evropských 
obcí a regionů.  Velkou pozornost věno-
val SMO oblasti čerpání prostředků ze 
strukturálních fondů a přípravou na další 
programovací období po roce 2013. 

Při SMO funguje právní poradna pro 
obce a města. Svaz úzce spolupracuje se 
všemi ministerstvy a vládou ČR. 

Ve Zlíně se na Sněmu diskutovalo 
o všech aktuálních problémech, které řeší 
obce a města, za účasti zástupců vlády. 

Diskuse probíhala především první 
den sněmu, druhý den pak byl volebním  
a  také se zde schvalovaly další cíle SMO.

Za okres Prostějov byla opět zvolena 
do funkce členky Rady SMO starostka 
Němčic, paní Ivana Dvořáková.

Podrobné informace o činnosti SMO 
ČR najdete na www.smocr.cz. 

Ing. Jan Vrána

X I I .  S n ě m  Sv a z u  m ě s t  a  o b c í  / S M O /  Č R

Významnou událostí nejen pro obča-
ny Němčic, ale také i pro obyvatele dvou 
sousedních obcí Mořice a Vrchoslavice 
bylo ofi ciální otevření cyklostezky. 

Stavbu cyklostezky zahájila fi rma 
STRABAG, a.s. Brno v srpnu 2010 hoto-
vé dílo bylo městu předáno v prosinci 
téhož roku.

Ofi ciální otevření díla a předání 
veřejnosti proběhlo v sobotu 16 dubna, 
a to na rozcestí tří obcí u mostu přes řeku 
Hanou

Mezi hosty jsme mohli přivítat sená-
torku, paní Boženu Sekaninovou, za 
Státní fond dopravní infrastruktury jako 
poskytovatele dotace paní Ing. Berán-
kovou, dále pak starosty okolních obcí 
a řadu občanů z  Němčic a okolí se svými 
rodinami.

Slavnostní atmosféru slunečného 
odpoledne podtrhl Dechový orchestr 
mladých. Dům dětí a mládeže ORION 
připravil soutěže pro děti a my všichni 
jsme se mohli radovat z hotového díla 
a projížďky po cyklostezce. 

Hlavním cílem vybudování stavby 
je zajištění bezpečné cyklistické dopravy 
dětí, mládeže i dospělých mezi sousedí-
cími obcemi a také podpora aktivního 
trávení volného času nás všech. Dnes 
můžeme konstatovat, že cyklostezka je 
plně využívána a úspěšně plní svou funk-
ci.

Tato významná investiční akce byla 
fi nancována jednak z dotace Státního 
fondu dopravní infrastruktury (SFDI) ve 
výši 8,6 mil. Kč, a také vlastních zdrojů 
města ve výši 4,5 mil. Kč.             

       ID

C y k l o s t e z k a 
N ě m č i c e  n a d 

H a n o u -
Vr c h o s l a v i c e -

M o ř i c e



3Číslo 2/2011
Němčice

pod lupou

F a k t a  k  B I O DA M U
Datoval se počátek ledna tohoto roku, 

kdy se na vedení města Němčice nad 
Hanou obrátil generální ředitel společ-
nosti Onivon, pan ing. Zdeněk Harapát, 
aby představil podnikatelský záměr, spo-
čívající ve zpracovávání odpadních vod 
obsahujících tuk. S použitím unikátní  
německé technologie, umožňující vyrobit  
čistý tuk z odpadních vod, vznikajících 
u producentů  odpadu jako jsou např. 
restaurace, jídelny, hotely, zpracovatelské 
závody potravinářského průmyslu apod., 
by tuto výrobu realizovala fi rma BIO-
DAM.   Nový provoz, dle tehdejšího vyjá-
dření ředitele Harapáta, měl vzniknout 
ve zrekonstruovaných prostorách kotelny 
bývalých Stavebních strojů. Představou 
fi rmy byla spolupráce s městem Němčice 
nad Hanou, na základě které by město za 
smluvně dohodnutých podmínek zpra-
covávalo odpadní vody z nového  závo-
du na městem nově zbudované čistírně 
odpadních vod.

Vedení města s tímto návrhem sezná-
milo členy zastupitelstva a počátkem 
února proběhlo první společné pracovní 
jednání s představiteli fi rmy BIODAM, 
na kterém byl podnikatelský projekt 
podrobněji popsán. Ze strany BIODA-
Mu byla detailně vysvětlena technologie 
výroby, provedena videoprezentace stej-
ného provozu ReFat v Německu a byly 
zodpovězeny dotazy zastupitelů. Na tom-
to jednání fi rma BIODAM také nabídla 
všem členům zastupitelstva umožnění 
prohlídky provozu v Německu. Tuto 
nabídku využili 3 zastupitelé (starost-
ka, místostarosta, člen zastupitelstva 
p.Žvátora), předseda komise životního 
prostřední Ing. Ernst, dále pak zástupce 
projektanta stavby ČOV a kanalizace, pan 
Ing. Horák a tajemnice městského úřadu, 
Ing. Plchotová. Exkurze provozu v závo-
dě, nacházejícím se nedaleko města Marl, 
se uskutečnila ve dnech 17.-18.3.2011. 

Zúčastněným zástupcům města 
poskytla tato návštěva odpovědi na nejas-
nosti i obavy, které do doby skutečného 
prověření „na vlastní oči“ řada z nich 
měla. Ať už to byla nejvíce diskutovaná 
obava ze zápachu, hluku, dopravního 
zatížení nebo samotné výrobní tech-
nologie, výsledkem byl dobrý pocit ze 
seriozního, naprosto otevřeného jednání 
a odpovědí na veškeré kladené dotazy. 
Zjištěním byl bezproblémový, pro okolí 

zajištěný neobtěžující provoz a zejména 
přesvědčení, že k původním obavám typu 
„problémů s cukrovarem“ není důvod.        

Po příjezdu z Německa byla dne 
11.4.2011 svolána pracovní porada zastu-
pitelstva, na kterou se dostavili i zástupci 
německé strany, kteří společně s odpo-
vědnými zástupci BIODAMu odpovídali 
na všechny dotazy zastupitelů. Na tomto 
jednání fi rma BIODAM také informova-
la o nových skutečnostech, a to, že závod 
bude umístěn do nové samostatné stav-
by (nikoliv do zrekonstruované budovy 
kotelny), vč. vybudování vlastní čistírny 
odpadních vod. Rovněž původní předpo-
kládaná kapacita 100 tis. tun zpracováva-
né odpadní vody bude snížena na polovi-
nu, tj. 50 tis. tun ročně.  

Představitelé BIODAMu dále uvedli, 
že fi rma kromě jiného hodlá spolupraco-
vat s městem i na zkvalitňování životního 
prostředí ve městě, a to např. výsadbou 
zeleně či fi nančními prostředky.  Provoz 
nového závodu přinese rovněž  vytvoření 
cca 25 až  30 nových pracovních míst.   

Následující den, 12.4.2011, se kona-
lo veřejné jednání zastupitelstva, kte-
ré po rozsáhlé diskuzi vydalo kladné 
stanovisko k záměru realizace stavby 
ReFat, odsouhlasilo uzavření smlouvy 
o smlouvě budoucí na věcné břemeno, 
umožňující odvádět vyčištěné odpadní 
vody z čistírny BIODAMu odtokovým 
kanalizačním potrubím přes pozemky 
města. Zastupitelstvo ve svém usnesení 
uložilo starostce města  uzavřít smlouvu 
o spolupráci a smlouvu o věcném bře-
meni.  Tímto krokem bylo umožněno 
fi rmě BIODAM pokračovat na přípravě 
podkladů nutných k rozhodnutí o povo-
lení stavby nového provozu, které bude 
po splnění všech náležitostí a podmínek 
stanovených v rámci zjišťovacího říze-
ní vydávat Krajský úřad Olomouckého 
kraje. Na veřejném jednání zastupitelstva 
nabídla fi rma BIODAM opětovnou mož-
nost zastupitelům i dalším občanům nav-
štívit provoz v Německu. 

Dne 27.4. se na žádost společnosti 
BIODAM uskutečnilo veřejné projed-
návání  a představení   podnikatelského 
záměru občanům Němčic. Zástupci fi rmy 
zde  odpovídali na četné dotazy občanů 
a jejich výklad byl doplněn videozázna-
mem  provozu v Německu.

V mezidobí od posledního jednání 

zastupitelstva utvořila skupina občanů 
a člen zastupitelstva petiční výbor ve složení 
Miroslav Urbánek, Jaroslav Novák a Jiří 
Zatloukal.  Tento petiční výbor zorganizo-
val v našem městě podpisovou akci „Petice 
proti výstavbě velkokapacitního zařízení na 
zpracování odpadů“ v tomto znění:     

„ My, níže podepsaní občané Němčic 
nad Hanou, požadujeme, aby zastupitel-
stvo města Němčice nad Hanou přehod-
notilo své rozhodnutí ze dne 12.4.2011 
a nepodporovalo v našem městě umís-
tění dalšího velkokapacitního zařízení 
na zpracování odpadu, které představu-
je riziko snížení kvality života občanů. 
Navíc, v případě realizace takového zaří-
zení, by se rozvojový plán města v dohle-
dové vzdálenosti od uvažovaného zaříze-
ní stal patrně zcela bezpředmětným“.   

Uvedená petice, kterou  podepsalo 
576 občanů, byla dne 4.5.2011 doručena 
na podatelnu městského úřadu. 

Petici, splňující podmínky zák. 
č. 85/1990 Sb. o právu petičním, pro-
jednalo Zastupitelstvo města Němčice 
nad Hanou na veřejném zasedání dne 
19.5.2011. Po rozsáhlé diskuzi zastupitel-
stvo města neodsouhlasilo  přehodnoce-
ní svého rozhodnutí ze dne 12.4.2011 ve 
vztahu k plánovanému projektu závodu 
na zpracování tuků, neboť nevznikly žád-
né další skutečnosti, které by vyžadovaly 
nové  rozhodování v této záležitosti. 

V současné době je návrh na výstavbu 
provozu fi rmy BIODAM ve fázi probíha-
jícího zjišťovacího řízení, v rámci které-
ho dotčené správní úřady vydávají svá 
stanoviska nezbytná pro konečné roz-
hodnutí Krajského úřadu Olomouckého 
kraje k výstavbě nového závodu.  

Vedení města: Ivana Dvořáková, 
ing. Jan Vrána, ing. Marie Plchotová

Ví c e ú č e l o v á  h a l a  – 
c e n t r u m  s p o r to v n ě -
k u l tu r n í h o  v y ž i t í

Žádost města, předložená a schvále-
ná regionální radou Olomouckého kraje 
/fi nancování z dotace ROP a vlastních 
prostředků/, prošla II. etapou hodnoce-
ní. Pokud vše půjde hladce, stavba může 
být na počátku příštího roku zahájena, 
dokončení je plánováno na prosinec 
2012.           ID
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Aktivity směřující k realizaci zasíťo-
vání lokality nad cukrovarem, tedy 
pozemku pod bývalou ukládkou řepy, 
jsou již v běhu. Již víme, že město bylo  
úspěšné v žádosti o dotaci z Minister-
stva pro místní rozvoj. V současné době 
se pracuje na přípravě projektové doku-
mentace pro liniovou stavbu rodinných 
domků. Zastupitelstvo města schvá-
lilo cenu za  lm2 pozemku, a to ve výši 
400,- Kč. Pokud stavebník zkolaudu-
je stavbu do 4 let, bude mu 50 % z ceny 
pozemku vyplaceno zpět. 

Město Němčice nad Hanou nabízí 
potencionálním zájemcům o staveb-

V ý s t a v b a  i n f r a s t r u k t u r y  v  l o k a l i t ě  n a d  c u k r o v a r e m
ní místa  veškerý komfort pro příjemné 
bydlení. Dobře vybavenou základní ško-
lu s dostatečnou kapacitou školy, školní 
družiny i jídelny. Mateřskou školu s dlou-
hou provozní dobou a dostatečnou kapa-
citou, základní uměleckou školu se vše-
mi učebními obory, která má vynikající 
výsledky, skvělé soubory, ve kterých se 
děti mohou realizovat. Zajímavé volno-
časové aktivity nabízí také městem zřizo-
vaný Dům dětí a mládeže ORION. Díky 
příspěvkovým a neziskovým organizacím 
a součinnosti s kulturní pracovnicí města 
je v Němčicích pořádána řada zajímavých 
kulturních a sportovních akcí.

Z a t e p l e n í  a  r e k o n -
s t r u k c e  Z á k l a d n í 
u m ě l e c k é  š k o l y

Město předložilo na tuto investiční 
akci již druhou žádost o dotaci. První 
byla žádost o dotaci vypsanou z Operač-
ního programu životního prostředí, dru-
há směřovala do programu Zelená úspo-
rám. Zatím jsme však nebyli úspěšní. 

ID

Vzhledem k tomu, že v zastupitelstvu 
města působí po  říjnových komunálních 
volbách  8 nových zastupitelů, využilo 
město nabídky Svazu měst a obcí ČR  
a společně s agenturou  TRITON zorga-
nizovalo vzdělávací seminář pod pracov-
ním názvem  „Vzdělaný zastupitel“.  

Tato forma vzdělávání je svazem 
měst a obcí realizována v rámci projektu  
„Zkvalitnění výkonu  činnosti zastupite-
lů a posílení kapacity místní samosprávy 
v ČR“ a je pro města  a obce bezplatná.

Dvoudenní seminář byl rozložen do 
dvou po sobě jdoucích čtyřhodinových  
bloků.

S ohledem na časové  možnosti jed-
notlivých zastupitelů  se seminář uskuteč-

Ve městě je rovněž zajištěna i potřeb-
ná zdravotní péče, kterou poskytují  
ordinace odborných lékařů. Další vyba-
venost a služby zabezpečuje lékárna, 
dům s pečovatelskou službou, peněžní 
ústav, pojišťovna, pracoviště úřadu práce. 
Nespornou výhodou je spojení vlakovou 
či autobusovou dopravou, a také dvouki-
lometrový dojezd na dálnici  Brno-Kro-
měříž. 

Nic tedy nebrání tomu, aby se zájem-
ci o stavební parcely hlásili na Městském 
úřadě v Němčicích nad Hanou a zvolili si, 
o kterou z parcel mají zájem.

ID

nil 27.-28.4.  v odpoledních a večerních 
hodinách v prostorách městského úřadu. 
Odborný výklad vedl zkušený lektor,  pan 
ing. Jiří Frolec, mající dlouholeté zkuše-
nosti z oblasti státní správy   a komunální 
politiky.  

V prvním bloku byli zastupitelé 
seznámeni se systémem veřejné správy, 
zákony vztahujícími se k výkonu samo-
správy, se zaměřením na roli zastupitele  
coby spolutvůrce místní komunity,   jeho 
kompetencemi, základními  pravomoce-
mi, ale i povinnostmi.  

Druhý blok byl věnován odbornému 
tématu hospodaření s majetkem obce. 

Tato vzdělávací akce, které se zúčast-
nili všichni zastupitelé,  byla přínosem 

Z a s t u p i t e l é   m ě s t a   s e   v z d ě l á v a l i
pro  rozšíření jejich znalostí a orientaci 
v právních předpisech,  vztahujících se ke 
správě a  řízení města.     

MP               

Ze života MŠ
V prvním čísle letošního vydání občasníku 

Němčice pod lupou jsme vás seznámili  s akcemi do 
konce února 2011. V rámci března – měsíce knihy 
- navštívily děti ze všech tříd naší školy Městskou 
knihovnu v Němčicích nad Hanou.  Kromě besedy 
o Františku Hrubínovi a jeho tvorbě pro dětského 
čtenáře, besedy „O jarních kytičkách“ ve verších 
a pohádkách, se zúčastnily i akce „Česko čte dětem“. 

V měsíci dubnu nás čekala v pořadí třetí díl-
nička, a to velikonoční. Sešlo se na  ní nejvíce rodi-
čů se svými dětmi. Potěšilo nás, kolik tatínků je 
ochotno se i při takových činnostech svým dětem 
věnovat. Jejich zaujetí a nápaditost při tvorbě veli-
konoční výzdoby, kraslic a elán nás mile překvapil. 
Společně vytvořená dílka udělala obdarovaným 
určitě radost.
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V dubnu jsme ještě udělali svým vystoupením radost člen-
kám místní organizace Českého svazu žen na jejich oslavě Dne 
matek.

 Oslavu svátku „Dne matek“ pro maminky a babičky našich 
dětí jsme začali připravovat již v březnu. Nebylo lehké sestavit 
hodinový program ze čtyř tříd tak, aby děti ukázaly, co se již za 
dobu, co mateřskou školu navštěvují, naučily, jaké dovednosti 
již zvládly, a aby vydržely být pozorné a trpělivé, než na jejich 
vystoupení přijde řada. Jinou skutečností, která nás hned při 
přípravě besídky nenapadla, byla omezená kapacita sálu. A tak 
byli někteří rodiče zklamaní, že se na ně dostaly jen dvě místen-
ky. Bezpečnostní opatření se ale musí dodržovat. 100 dětí, dvě 
stě míst v sále, dvě místenky na jedno dítě. Ve čtvrtek 12. května 
na děti čekal plný sál těch nejbližších. Malé děti trošku trápila 
nervozita, sem tam ukápla i nějaká slzička. Každé z vystupují-
cích dětí se snažilo udělat co největší radost té své mamince. 
Odměnou za jejich snažení jim byl srdečný potlesk. Na závěr 
děti obdarovaly své maminky drobným dárečkem, který samy 
s láskou vyrobily, a hlavně sladkou pusou.

Soutěžilo 16 mateřských škol. Družstvo ze třídy Žluťásků, 
ve složení Adéla Špačková, Kristýna Blažková, Lenka Kubová, 
Alžběta Vránová a Lukáš Prečan, se umístilo jako druhé nej-
lepší a přivezlo do mateřské školy kromě stříbrných medailí 
i pohár za 2. místo. Uznání ale patří všem našim dětem. Všichni 
poctivě trénovali pod vedením svých učitelek Jitky Oulehlové 
a Šárky Antelové, závodili s nadšením, všichni se snažili podat 
co nejlepší výkon   a také všichni dostali pamětní medaili.

Zajímavým zážitkem byla pro děti exkurze u jednotky dob-
rovolných hasičů v  Němčicích nad Hanou. Děti si prohlédly 
veškerou techniku. Velkou radost jistě způsobila   i možnost 
vyzkoušet si hašení vodou z pravé hasičské hadice. Téměř všich-
ni v tom okamžiku toužili stát se malými hasiči.

Květen je pro nás i sportovním svátkem. 20. května se konal 
již 6. ročník Sportovní olympiády mateřských škol Mikroregi-
onu Němčicko v Doloplazích. Naše mateřská škola se účastní 
této akce každoročně. V letošním roce jsme vyslali dvě pěti-
členná družstva. Patronát nad nimi převzal pan místostarosta 
ing. Jan Vrána. Podpořit děti v jejich sportovním klání přijeli do 
Doloplaz i někteří rodiče, prarodiče a také zaměstnanci školy.

Pomalu se blíží konec školního roku, zbývá už jen jeden 
měsíc a budou tady prázdniny. Měsíc červen je na akce 
v mateřské škole velmi bohatý. Hned 1. června nás čeká oslava 
MDD. V rámci tématického bloku „Objevujeme svět“ se vydají 
děti naší mateřské školy poznávat další z obcí mikroregionu. 
Po obcích Vrchoslavice, Mořice a Tvorovice to bude tentokrát 
obec Hruška.

Malé děti pojedou autobusem, „školáci“ půjdou pěšky. 
V letošním školním roce navštěvuje    z této obce mateřskou 
školu 13 dětí. Jejich maminky připravily ve spolupráci s Obec-
ním úřadem v Hrušce na tento den pro děti malé občerstvení 
a krátký zábavný program. Zaslouží si za to naše velké podě-
kování.

V pondělí 6. června odjede 24 dětí se čtyřčlenným doprovo-
dem na pětidenní pobyt ve škole v přírodě. Naším cílem bude 
opět městys Jedovnice a jeho malebné okolí. Věříme,  že nás 
počasí nezradí a my budeme moci každý den poznávat přírodní 
krásy. Máme pro děti připravený bohatý program, nebude chybět 
ani večerní stezka odvahy, koupání v krytém bazénu a navštívíme 
i krasovou jeskyni. V minulých letech jsme navázali kontakt 
i s místní mateřskou školou a můžeme využít i jejich zahradní areál.

Na školní výlet se letos chystáme vlakem do Kroměříže. Mezi 
našimi dětmi jsou i takové, které ještě nikdy vlakem necestova-
ly, a bude to pro ně nová zkušenost a zajímavý zážitek.

Ve středu 22. června bude den s velkým „D“ pro ty děti, kte-
ré již naši mateřskou školu opouští a po prázdninách se z nich 
stanou žáci první třídy. Na rozloučení se  „školáky“ se sejde-
me v obřadní síni Městského úřadu v Němčicích nad Hanou 
a paní starostka Ivana Dvořáková jim při této malé slavnosti 
připne šerpu s nápisem  „Malý školák“. Ošerpovaní školáci nav-
štíví Základní školu v Němčicích nad Hanou, seznámí se svou 
budoucí paní učitelkou a pozdraví se i s kamarády, kteří již svou 
první třídu končí. 

Školáky určitě potěší i jejich první tablo, které jim paní uči-
telky připraví na rozloučenou s mateřskou školou. 

A pak nás všechny čeká už jenom rozloučení s naší školič-
kou, s kamarády a hurá na prázdniny !!!!!

Miluška Grulichová, ředitelka školy 
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Ze života ZŠ
Adopce na dálku 2011

Ve spolupráci se zástupci školního 
parlamentu vedeného Mgr. Krejčovou 
proběhla v dubnu 2011 fi nanční sbír-
ka jako součást dlouhodobého progra-
mu Adopce afrických dětí - projektu 
pomoci na dálku. Mezi žáky se vybralo 
5.300,-Kč, zaměstnanci školy přispě-
li částkou 673,-Kč. Sbírka tedy vynes-
la celkem 5.973 ,-Kč. To sice nestačí 
na pokrytí celoročních nákladů, které 
u našeho adoptovaného chlapce Ken-
nedy Odhiamba z Keni činí 7.200,- Kč, 
ale díky fi nanční rezervě z předchozích 
let můžeme chybějící částku dofi nanco-
vat tak, aby adopce mohla pokračovat 
i do roku 2012. Chtěl bych rodičům, žá-
kům i pracovníkům školy, kteří na tuto 
humanitární akci přispěli, poděkovat 
za pochopení a spolupráci. Všechny 
důležité informace jsou umístěny nejen 
na webových stránkách školy, ale i na 
informačním panelu v II. patře školní 
budovy. 

Pokud by měl někdo zájem seznámit 
se s průběhem adopce a s vyúčtováním 
hospodaření se svěřenými fi nančními 
prostředky, může se obrátit přímo na 
koordinátora projektu.

Mgr. Pavel JANURA, 
koordinátor projektu

Košík plný radosti
7. dubna 2011 proběhlo v Otroko-

vicích krajské kolo soutěže „Košík plný 
rozumu“. Z naší školy se zúčastnili žáci: 
Vlastimil Adam Palíšek (2. ročník), 
Nela Macenauerová (3. ročník), Tomáš 
Karásek (4. ročník) a Marie Horáková 
(5. ročník). 

Účastníci byli vítězové třídních kol 
v ZŠ Němčice nad Hanou. Soutěžilo 
se ve vědomostní soutěži o zdravém 
životním stylu, konzumaci zdravých 
potravin. Soutěž reagovala na školní 
program finanční gramotnosti žáků 
a žáci též prověřili svou čtenářskou úro-
veň. V Otrokovicích získali naši žáci 
3. místo z 36 dětí a 9 škol. Byli to z výše 
jmenovaných Vlastimil Adam Palíšek 
a Tomáš Karásek. Celkově získala škola 
ČESTNÝ LIST.

Mgr. Alena Řezáčová

Den Země Základní školy v Němčice 
nad Hanou jsme letos uspořádali pracov-
ně ve spolupráci s Mysliveckým spolkem 
Němčice nad Hanou. Uskutečnili jsme jej 
o několik dnů dříve, než se příroda úplně 
probudí a ukryje nepořádek, který způso-
bili lidé chovající se macešsky k přírodě.

Žáci druhého stupně školy se vydali 
na pole a remízky do okolí města ve sku-
pinách. Pracovali po ročnících - 6.ročník 
za sportovním stadionem, 7.ročník na 
remízcích za bývalými Stavebními stro-
ji, 8.ročník nad zemědělským družstvem 
a žáci 9.ročníku za Hliníkem.

Všichni žáci pracovali se svými učiteli 
a zástupci myslivců. Před započetím práce 
dostali rukavice a pytle na sbíraný odpad. 
Divili byste se, co všechno a kolik toho 
neukáznění lidé, aby si uklidili doma, 
vyhazují přírody. Jistě mezi ně nepatříte. 
Naše děti se od těch nejmladších učí ve 
škole, jak odpady třídit i ukládat. A nám 
dospělým je umožněno odpady roztřídit 
do označených kontejnerů a zbylý odpad 
ukládat do popelnic ke svozu ve měs-
tě. Není proto důvod vyhazovat domácí 

nepotřebný materiál do přírody. Doufá-
me, že po našem úklidu v přírodě se již 
„černé skládky“ v okolí města neobjeví. 
Buďte nám pomocníky.

Celou akci fi nančně zabezpečilo měs-
to. Proto patří představitelům města také 
poděkování.

Abychom však nezapomněli na naše 
mladší děti. Protože jsou přece jen malé 
na úklid, připravili jsme pro 1.a 4.ročník 
zábavný den v přírodě. Děti se vydaly za 
poznáním přírody po cyklostezce, mladší 
přímo na Mokroš v Mořicích na Hané. 
Starší děti měly delší trasu přes Vrcho-
slavice se zastávkou na hřišti a se stejným 
cílem na Mokroši. Druháci a třeťáci měli 
část dne plavecký výcvik ( byla by škoda, 
kdyby tato hodina odpadla) a část dne 
měli zábavný program ke Dni Země pod 
vedením třídních učitelů. Nejstarší děti 
pátého ročníku sbíraly odpadky v okolí 
školy a na zastávkách autobusů. Samo-
zřejmě jim zbyl i čas na zábavu.

Takto jsme prožili letošní Den Země 
na naší škole.

Věra Mašterová

Úspěchy pěveckého sboru Skřivánek
 Týden poté, co jsme získali 5 ocenění 

v regionální pěvecké soutěži v populár-
ním zpěvu „Zpívající rodina“ a „Hanácký 
skřivan 4-15 let“, se naše ZŠ zúčastnila 
dalších dvou soutěží.

V sobotu 16. dubna 2011 proběhla 
v prostějovském divadle regionální sou-
těž „Hanácký skřivan 15-20 let“, na kte-
rou se připravovaly 2 žákyně naší školy 
– Monika Dvořáková a Markéta Sklená-
řová z 9.A. Monika zde vyzpívala krásné 
3. místo a pozvánku do celostátního kola 
v populárním zpěvu.

Další výborný úspěch 
zaznamenaly v pondělí 
18. dubna v prostějov-
ském kulturním klubu 
DUHA naše 3 favoritky-
Tereza Kvapilová ze 3. tří-
dy, Miroslava Uherková 
z 6 .A a Markéta Sklenářová 
z 9.A. Tentokrát se jednalo 
o krajské kolo pěvecké sou-

těže v lidové písní – O HANÁCKYHO 
KOHÓTA. Tato akce byla natáčena Čes-
kým rozhlasem. A jak uspěla naše děv-
čata? Tereza Kvapilová obdržela 3. mís-
to a Mirka Uherková obhájila vítězství 
z loňského roku s postupem do celostát-
ního kola.

Všem našim zpěvačkám blahopře-
jeme a děkujeme za výbornou přípravu 
a reprezentaci naší školy, města, okresu 
i kraje.

Mgr. Lenka Literová

Den Země 8. 4. 2011 ZŠ Němčice nad Hanou
ve spolupráci s Mysliveckým spolkem Němčice nad Hanou
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Tradiční akcí, které se účastní chlap-
ci naší školy, je fotbalový turnaj Mc 
Donald´s Cup pro žáky 2. a 3. ročníku. 
Letos se našemu družstvu podařilo vyhrát 
okrskové kolo a postoupit do okresního 
fi nále, kterého se zúčastnila 4 nejlepší 
školní družstva z okresu Prostějov. Okr-
sek i fi nále se konalo na hřišti s umělým 
povrchem v Prostějově. Zatímco okrsek 
chlapci suverénně vyhráli, ve fi nále nara-
zili na velmi silné soupeře a po bojovném 
výkonu obsadili 4. místo. Jejich výkony 

Každý, kdo během tohoto čtvrteční-
ho dopoledne vešel do školní tělocvičny, 
mohl navštívit během krátké doby a na 
malém prostoru většinu krajů naší vlasti. 
Ptáte se, jak je to možné? To si žáci 9. tříd 
připravili pro mladší kamarády z 1. až 8. 
ročníku projektový den nazvaný Regiony 
ČR. Jeho hlavním cílem bylo nashromáž-
dit co nejvíce informací o jednotlivých 
krajích a poutavou interaktivní formou 
– s využitím výstavních panelů a počíta-
čových prezentací – je předat všem náv-
štěvníkům tohoto setkání. 

Nápaditost deváťáků dokládá i sku-
tečnost, že díky umně vyrobeným kostý-
mům jste u jednotlivých expozic potká-
vali i známé postavy a slavné rodáky 
z určitého období a regionu. A tak vedle 
Jana Ámose Komenského jste mohli spat-
řit populárního Hurvínka, o kousek dál 
posedával Rumcajs, naproti předváděl své 
umění fotbalový reprezentant Petr Čech, 
rozhovor jste mohli navázat i s dobrým 
vojákem Švejkem nebo třeba s půvabnou 
průvodkyní v hanáckém kroji. A pokud 
si k tomu přidáte i ochutnávku tradičních 
dobrot z jednotlivých krajů, mezi nimiž 

nechyběly například lázeňské oplatky, 
olomoucké tvarůžky, salám Vysočina, ale 
třeba i minerální voda Vincentka, je jas-
né, že se akce setkala s velkým ohlasem 
zejména u mladších dětí a uznáním z řad 
pedagogů, kteří byli také přítomni. 

Chtěli bychom poděkovat všem 
deváťákům za výborně připravený pro-
jektový den a pedagogům, kteří se na akci 
podíleli ( zejména Mgr. Mitanovi a Mgr. 
Tesaříkové ), za jejich ochotu a spoluprá-
ci. Věříme, že příští rok navážou letošní 
osmáci na tuto tradiční akci a překvapí 
třeba zase něčím novým. 

Mgr. Pavel Janura, garant projektu 
Mgr. Milada Krejčová, 

vedoucí  školního parlamentu

V i t č i c k ý    l e s
Dne 29.4 se sedmá třída vypravila 

do lesa ve Vitčicích s Mgr. Věrou Maš-
terovou a panem školníkem Františ-
kem Fidrou. Po příjezdu na stanoviště 
jsme se seznámili s panem Ing. Pavlem 
Zatloukalem a jeho kolegou panem 
Domanským. Dozvěděli jsme se různé 
zajímavosti o lese např. jak poznáme 
stáří stromu, o paroží srnců a jelenů a o 
parazitech. Zastihla nás slabá přeháňka, 
ale to nám nevadilo, protože spadlo jen 
pár kapek a v lese bylo sucho. Po krát-
ké svačince jsme se vydali k rozhled-
ně. Tam jsme se fotografovali a vylezli 
jsme    i nahoru, abychom se poroz-
hlédli po krajině. Potom jsme si zahrá-
li několik poznávacích i smyslových 
her. Na kraji lesa jsme se po pěkném 
výletu rozloučili a poděkovali panu 
Ing. Zatloukalovi a panu Domanskému 
za organizaci povedeného dne.

Za 7. třídu Michal Lenert

REGIONY ČESKÉ REPUBLIKY - 
12.5. 2011 na ZŠ Němčice nad Hanou Pátá třída 

v Ostravě

Ve čtvrtek 14. dubna jsme jeli za 
odměnu v soutěži Hravě žij zdravě 
do Planetária v Ostravě. Počasí nám 
vůbec nepřálo, byla zima, foukal vítr 
a poprchávalo. Proto jsme byli rádi, že 
jsme se posadili v planetáriu do poho-
dlných křesel a zadívali se na „hvězd-
nou oblohu“ nad námi. Připadali jsme 
si jako venku za letní noci. Dověděli 
jsme se mnoho zajímavých informací 
o naší Sluneční soustavě.

Náš výlet pokračoval prohlídkou 
„mořského akvária“. Viděli jsme různé 
druhy mořských živočichů, zaujali nás 
opičky a mluvící papoušek.  Na cestě 
k nádraží jsme si všimli upoutávky 
na prohlídku strašidelného sklepa. 
Neodolali jsme. Navštívili jsme jes-
kyni s pavouky a netopýry, chaloupku 
7 trpaslíků, byli jsme v břichu draka, 
a to vše za doprovodu strašidelných 
zvuků.

 Nakonec jsme zašli na občerstvení 
k Mc Donald´s. Celý výlet se nám moc 
líbil. Děkujeme i panu učiteli Mita-
novi, který nás doprovázel a staral se 
o dopravu.

Žáci 5. třídy a tř. uč. M. KrejčováNaše fotbalové naděje
jsou příslibem do budoucna, že u nás 
v Němčicích roste nová fotbalová genera-
ce. Školu reprezentovali: 

Pavel Holík, Adam Kopřiva, Jaromír 
Václavíček, Martin Kyselák, Vlastimil 
Adam Palíšek, Zdeněk Chalánek, Michal 
Petroš, Martin Ruber, Jan Kleveta, Mar-
tin Kouřil, Patrik Rus a Štěpán Klusal. 

Velké poděkování patří panu 
ing. Miroslavu Klevetovi a paní Lence 
Chalánkové, kteří doprovázeli chlapce na 
okresní fi nále.                        Libor Mitana
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13. května skončila na ZŠ Němčice 
n. H. doba velkých pěveckých příprav 
a nastal den celostátní pěvecké soutěže 
Zpěváček 2011. Je to soutěž v lidovém 
zpěvu, která je každoročně pořádána 
Folklorním sdružením České republiky 
ve Velkých Losinách. Letos nad touto 
akcí převzal záštitu místopředseda Sená-
tu Parlamentu ČR Zdeněk Škromach, 
generální ředitel HZS ČR genmjr. Miro-
slav Štěpán a hejtman Olomouckého kra-
je Martin Tesařík.

Postupují sem vždy 4 nejlepší zpěváč-
ci z každé nářeční oblasti, kteří se sem 
probojovali přes krajská, okresní a škol-
ní kola. Je nám velkou ctí, že za nářeč-
ní oblast Hanou jsou už pátým rokem 
vybráni zpěváci právě z naší školy (2x 
Pavel Slivka, který zde vyhrál Mimořád-
nou cenu Petra Dvorského, 1x Natálie 
Fidrová a letos již podruhé Miroslava 
Uherková).

 Soutěž je rozdělena do 3 dnů. V pátek 
jsou zkoušky s lidovými kapelami, další 
den je velké semifi nále s 50-ti soutěžícími 
z celé republiky a v neděli pak hodnotící 
semináře a slavnostní fi nále s vyhlášením 
vítězů.

Dětské semifi nalisty ve věku od 10 
– 15 let doprovázely 2 lidové kapely. 
Děti z Čech doprovázela Lidová hud-
ba Gaudeamus Praha a děti z Moravy 

BROLN – Brněnský rozhlasový orchestr 
lidových nástrojů, který hraje na velmi 
vysoké a profesionální úrovni. Jelikož 
bylo dětí z Moravy více, bylo rozhodnu-
to, že děti z naší oblasti – z Hané bude 
doprovázet česká Lidová hudba Gaudea-
mus. Je to škoda, velkým snem každého 
Moravana je totiž zazpívat si se svou rod-
nou kapelou s cimbálem. Česká lidová 
hudba má totiž jiný ráz, melodiku, cítění 
a preferenci převážně dud, klarinetu a fl é-
ten před houslemi a cimbálem z Moravy.

Celostátní pěvecká soutěž Zpěváček 2011
S Mirkou Uherkovou jsme letos 

připravili 2 hanácké písně – svatební 
píseň My červeny pantlečke a Neřiké, 
muj senečko. Při té druhé písni si Mirka 
v mezihře zahrála s doprovodnou kape-
lou také na housle. Vše natáčel Český 
rozhlas a televize. Sklidili jsme velký 
potlesk.

Porota pak na nedělním seminá-
ři hodnotila její pěvecký výkon velmi 
kladně a vyzdvihla především její čistou 
intonaci. Dala nám také pár rad, na čem 
máme ještě zapracovat. Výtkou bylo také 
zpomalení rychlejší písně, čímž se setřel 
kontrast mezi oběma písněmi. Porotci 
uznali, že v tomto chyba byla na straně 
českého Gaudeamu. No, Morava je zkrát-
ka Morava!

 Do fi nále jsme se sice nedostali, ale 
zato jsme měli největší úspěch u fotografů 
a kameramanů s nejkrásnějším lidovým 
krojem. Tímto bychom chtěli poděkovat 
paní Vojtkové z Hrušky, která nám velice 
ochotně tento kroj zapůjčila.

 Zpěváčkem 2011 se nakonec v neděl-
ním fi nále stala Lucie Rybníkářová z Hlu-
ku. A my? Z celostátní soutěže jsme si 
odvezli krásný pamětní list, upomín-
kové předměty, plno zážitků, ale přede-
vším další zkušenosti, rady a chuť zpívat 
a udržovat naše krásné folklorní tradice.

  Mgr. Lenka Literová

 Tak se jmenovala školní akademie na 
Základní škole v Němčicích nad Hanou, 
která letos proběhla pod režijní taktovkou 
paních učitelek Milady Krejčové a Nadi 
Tesaříkové. Účastníky tiskovky byli téměř 
všichni žáci školy, celkem se jich ve dvou-
hodinovém programu na jevišti vystřídalo 
260, někteří žáci i 4x. Ale další pomáhali 
v zákulisí či vytvářeli zázemí ve škole, kam 
se vždy po vystoupení žáci vraceli. Malovali 
kulisy, chystali občerstvení, líčili účinkující, 
trhali lístky, dělali nelehkou práci kulisářů, 
kteří se jí zhostili na výbornou, … Účast-
níky tiskovky byli také rodiče, prarodiče, 
prostě všichni diváci, kteří ve čtvrtek 26.5. 
po obědě a v pátek 27.května dvakrát zapl-
nili hlediště němčického sálu. Všechny nás 
potěšila slova paní ředitelky, která byla pyš-
ná nad tím, co učitelé a žáci dovedou spo-
lečně vytvořit. Slova chvály jsme si vyslechli 
i od rodičů hned po představení, kdy si při-

Tiskovka z naší školy
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šli pro své děti a také od paní starostky, která vystoupila v závě-
ru páteční akademie, poděkovala na za téměř profesionální 
představení a předala dětem sladkou odměnu. 

Svůj program si připravily všechny třídy, některé i více 
čísel. Střídalo se cvičení, taneční, pěvecká či hudební vystou-
pení se scénkami. Celou tiskovkou nás provázeli, jak jinak 
než žáci mediální výchovy z 9.ročníku. Ti se také podíleli 
na zhotovení plakátů a pozvánek na akademii. Všichni byli 
suproví. 

Hned po skončení akademie jsme začali mluvit o té příští 
v roce 2012. Působím na naší škole již víc jak 30 let a ještě se 
nestalo, že bychom jeden rok vynechali. Škoda, že naše kino 
nemá větší kapacitu.

Věřte, že se nechceme vychloubat, ale jen se s vámi podělit 
o radost z našich dětí. 

 Naďa Tesaříková, učitelka

Ze života ZUŠ
Němčická ZUŠ při slavnostním Zahájení 
lázeňské sezóny ve Skalce

V neděli 15. května 2011 se v obci  Skalka konalo „Slavnost-
ní svěcení pramenů“. Odpolední program zahájil soubor pana 
učitele Lukáše Gála, jehož členové hráli s neskrývanou radostí 
a energií. Po tomto krásném zahájení následovaly kratší výstupy 

Hudební a výtvarný obor v celo-
státním kole Národní soutěže ZUŠ

Ve dnech 5. – 7. května probíhalo na ZUŠ Leoše 
Janáčka v Havířově ústřední kolo  Národní soutěže 
ZUŠ ve hře na akordeon. Naši školu reprezentovaly 
dvě žákyně p.učitele J. Kuchaře. Eliška Smýkalová  
soutěžila  spolu s dalšími 14 účastníky v 0. kategorii 
a Daniela Peštuková byla jednou z deseti soutěžících 
ve  II. kategorii. Obě dívky  „vybojovaly“ pro naši ško-
lu  3. místa. Blahopřejeme k výborným výsledkům !

jak sólistů, tak i menších souborů z poboček naší ZUŠ. Zazněly 
jak písničky lidové – např. v podání akordeonového souboru 
p. uč Kuchaře a pěveckého sboru, tak i písně populární, které 
zahrál soubor p. uč. Bilíka a zazpívala Petra Burgetová. I když 
jsme byli nuceni kvůli špatnému počasí některá čísla z našeho 
programu vypustit, vystoupení našich žáků bylo velice pestré 
a zábavné a z dětí byla i přes chybějící sluneční paprsky cítit 
„radost ze hry“…

V prostorách kláštera  augustiniánů  ve Šternberku  proběhla  20. května  2011 vernisáž výstavy prací žáků výtvarných oborů 
základních uměleckých škol olomouckého kraje. Soubory prací  zde byly nainstalovány v rámci  11. národní přehlídky výtvarné-
ho oboru základních uměleckých škol ČR „Oči dokořán“. Naše ZUŠ se představila kolekcí prací „Šalom“ a projektem „Daleká 
šeroká“. Oba soubory výtvarných děl obdržely cenu poroty s postupem do národního kola.
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ZÁKLADNÍ UM LECKÁ ŠKOLA N M ICE NAD HANOU
KOMENSKÉHO NÁM STÍ 168, 798 27 N M ICE NAD HANOU

NABÍZÍ NA ŠKOLNÍ ROK 2011/2012
ZÁKLADNÍ  UM LECKÉ VZD LÁVÁNÍ V T CHTO OBORECH:

Výuka v kmenové škole N m ice nad Hanou: 
Hudební obor: klavír, housle, klasická kytara, elektrická kytara a baskytara, bicí, dechové nástroje 
d ev né a žes ové, akordeon, keyboard, sólový zp v, saxofon, technika zvukového záznamu, 
multimediální a filmová tvorba 
Výtvarný obor: kresba, malb , grafika, ak ní a prostorová tvorba, práce s fotografií a náro n jší
um lecké techniky jako je tisk, olejomalba apod.
Tane ní obor: tane ní pr prava, základy lidového tance, scénický výrazový tanec a základy 
baletu. 
Literárn -dramatický obor: dramatická pr prava, dramatika   a slovesnost, p ednes, pohyb, 
práce v souboru, nástin vývoje evropského divadla
Výuka na pobo kách v obcích: 
Nezamyslice a Brodek u Prost jova
hudební obor, výtvarný obor, literárn -dramatický obor
Otaslavice, Dobromilice, Tištín, Klenovice n.H., Pivín, V esovice, Bedihoš :
hudební obor

Uzáv rka p ihlášek je do 20. ervna 2011
    p ihlášku doru te do kancelá e školy osobn , poštou nebo prost ednictvím u itel  na pobo kách. 

Termín zápisu na jednotlivých pobo kách   najdete na webových stránkách 
školy

Informace o školném: 
Hudební obor:
P ípravné studium pro d ti z MŠ: 60 K /m síc (1 vyu . hodina kolektivní výuky)
P ípravné studium pro žáky 1. t ídy ZŠ: 170 K /m síc (1hodina skupinové výuky hry na nástroj   
+ 1 hodina kolektivní výuky)  
Studium pro ostatní žáky: 270 K /m síc  (individuální +kolektivní výuka v celkovém rozsahu min.  
2 hodiny týdn ) nebo 170 K /m síc (skupinová + kolektivní výuka v rozsahu min. 2 hodiny týdn )

Výtvarný, tane ní a literárn -dramatický obor: 
P ípravné studium: 60 K /m síc (1-2 vyu . hodiny kolektivní výuky)
Studium pro  ostatní žáky: 150 K /m síc (2-6 vyu . hodin kolektivní výuky týdn )

Slevy:
- Navšt vuje-li dít  sou asn  hudební i nehudební obor, pak získává slevu na školném v nehudebním 

oboru ve výši 1/3 p edepsaného školného (netýká se p ípravného studia) 
- Navšt vují-li z jedné rodiny ZUŠ 3 a více d tí, pak je poskytnuta t etímu a každému dalšímu dít ti 50%  

sleva   
- Výše uvedené slevy budou poskytovány pouze  na základ  písemné žádosti zákonného zástupce dít te

V p ípad  nejasností nás kontaktujte na tel. ísle: 582 386 568, mob.: 739 428 366 
Bližší informace o pr b hu studia v jednotlivých oborech najdete na našich  webových stránkách:  
zusnemcicenh.cz. Zde naleznete i formulá  p ihlášky do ZUŠ. 
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Ze života DDM
DDM ORION se připravuje na hlavní prázdniny

Poslední tři měsíce uplynuly na domečku jako voda. Jedna 
akce střídá druhou a před námi je konec školního roku a naše 
královská disciplína – letní tábory.

 Z velké nabídky uplynulého období nejvíce zaujal děti pro-
gram připravený na jarní či velikonoční prázdniny.

O jarních prázdninách jsme pro 120 dětí připravili růz-
norodé dny. Výtvarné pondělí předcházelo před sportovním 
úterý, středa nesla název výletní a tomu odpovídal i výlet do 
ZOO na Sv. Kopečku a Aquaparku v Olomouci, odkud se nám 
vůbec nechtělo domů. Taneční a hravý čtvrtek, kdy si děti moh-
ly vyzkoušet zumbu nebo strategické deskové hry, pak střídal 
pátek v pohádce. 

Velikonoce se nesly v duchu tradic a taková byla i naše 
nabídka. Na Zelený čtvrtek přišlo 18 dětí strávit den vařením. 
Špenátová polévka, jidáše nebo vajíčkové překvapení chutna-
lo nejen dětem. Další velikonoční dny pak děti měly možnost 
strávit ve výtvarné dílně. Pro starší dobrodruhy byla o těch-
to prázdninách připravena akce Camel trophy, která nabízela 
týmovou a zážitkovou činnost. Noc na domečku tak strávilo 
11 bojovníků.

Pro milovníky přírody jsme připravili 28.4. oblastní kolo 
soutěže Zelená stezka- zlatý list, ze kterého postoupila dvě 
družstva do krajského kola. Na této akci, která proběhla na tábo-
rové základně v Kladkách – Bělé nám pomohlo velké množství 
dobrovolných spolupracovníků z Němčic a okolí, kterým tímto 
děkujeme.

Velkou dubnovou akcí jsou tradiční Čarodějnice. Letošního 
sletu se zúčastnilo přes 150 soutěživých dětí a nespočet dospě-
lých. Děti tak musely splnit 12 úkolů, aby mohly prokázat, že 
rozhodně nepatří mezi čarodějnice. Celým příběhem provázeli 
děti šermíři ze skupiny historického šermu Aqua fortis. 

ské vrchy od Koryčan až na Bunč, vidět hrad Cimburk a Střílky 
nebo vystoupat na rozhlednu Brdo.

Většina našich akcí by nebyla realizovatelná bez pomo-
ci našich instruktorů, žáků 7.-9. ročníku a taky odrostlejších 
instruktorů, kteří už jsou na středních či vysokých školách. Bez 
jejich pomoci a spolupráce by naše akce neměly takový rozsah, 
jaký mají. V letošním školním roce se do práce v klubu instruk-
torů zapojili Daniela Kroupová, Klára Jemelková, Kateřina 
Žochová, Iveta Králová, Lenka Gardavská, Nikola Matouško-
vá, Kristýna Kučerová, Barbora Novotná, Kateřina DOmanská, 
Radim Janečka, Monika Leciánová, Michal Fečo, Jakub Klvač 
a Michal Lenert. Všichni se mohou za odměnu zúčastnit víken-
dovky na zámku Plumlov, která bude programově připravená 
speciálně pro na naše instruktory. 

DDM ORION zakončí svou zájmovou činnost v kroužcích 
setkáním NAPOHODU, které proběhne 18.6. od 17.00 hodin 
v prostoru hasičárny v Němčicích nad Hanou. V programu se 
předvedou děti z DDM ORION, je připraveno plno her, zábava, 
odreagování, dobré jídlo a pohodová atmosféra. Na tuto posled-
ní akce ve školním roce 2010/2011 jste všichni srdečně zváni. 

 
Na letní měsíce máme připraveno několik táborů a na něk-

teré z nich jsou ještě volná místa: příměstský se spaním, zamě-
řený na výuku orientálních tanců a výtvarku s názvem Kouzlo 
orientu, letní příměstský tábor bez spaní s výukou (spíše opako-
váním a procvičováním) angličtiny, stanový tábor v Kladkách – 
Bělé s etapovou hrou Lovci z prérie a farní tábor Rytíři z Nového 
hradu. Informace k jednotlivým táborům získáte na domečku 
582 386 137 nebo na našich stránkách www.ddmorion.cz nebo 
osobně denně od 8.00 – 17.00 hodin na DDM ORION.

Chtěla bych vám popřát slunečné a příjemné dva měsíce 
prázdnin a těším se na zaří 2011 s nabídkou kroužků pro příští 
školní rok.

Mgr. Eva Bašková
Ředitelka DDM ORION Němčice nad Hanou

Přes 120 účastníků strávilo s DDM ORION tradiční akci na 
naší táborové základně Setkání pod modrou oblohou. Soutěž ve 
vaření a poznávání přírody je určena pro rodinné či jiné týmy. 

Jarní měsíce jsme věnovali také výletům do přírody. Ve spo-
lupráci se TJ Sokol Němčice nad Hanou jsme připravili hned 
několik výletů, v únoru to bylo do Brna, do dětského muzea, 
na hrad Špilberk, do muzea hraček nebo do modelového svě-
ta či zábavního parku BONGO. V květnu pak proběhl výlet na 
Chřiby, kdy se malým i velkým turistům podařilo přejít Chřib-
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Z kulturního života

Na první dubnový pátek město 
Němčice nad Hanou připravilo pro 
své obyvatele seniorského věku setkání 
v sokolovně. Program byl velmi bohatý. 
V kulturním programu vystoupilo více 
jak 90 dětí z mateřské školy, základní 
školy, základní umělecké školy, DDM 
ORION a NS Pantlék. Svým kultur-
ním vystoupením nás přišla pozdra-
vit i taneční skupina seniorů z Kralic 
na Hané Druhý dech. Občerstvení 
pro všechny návštěvníky připravila 
děvčata ze školní kuchyně a drobné 
dárky vyrobili žáci na základní školy.
Představitelé města podali informace 
o současném dění ve městě a připra-
vovaných investičních akcích. Zástup-
ci Policie ČR informovali občany 
o nástrahách běžného života, kterými 
jsou ohrožováni zejména občané seni-
orského věku. Proběhla také diskuse 
diváků a Policie, která byla určitě pro 
všechny přítomné velkým přínosem.
Dalším hostem, který prezentoval své 
služby pro seniory, byla společnost 
ADP-SANCO s.r.o. – Dům domácí péče. 
Tato společnost poskytuje svým klien-
tům zdravotní a sociální služby, vychá-
zejících z jejich potřeb jak v domácím 
prostředí, tak i v lůžkovém oddělení 
v Prostějově. Společnosti ADP –SAN-
CO s.r.o., má v této době svou pobočku 
i v Němčicích nad Hanou, Palackého nám. 
3 – mezipatro budovy staré radnice. 

Jana Oulehlová

Setkání s důchodci

Soutěž 
Ze dvou správných 

odpovědí, které přišly 
do naší redakce, jsme 
vylosovali pana Josefa 
Matouška. Získává roční 
předplatné Němčice pod 
lupou, blahopřejeme. 
Správná odpověď: Foto-
graf stál na poli za tratí 
směrem na Prostějov.
Nová soutěžní otáz-
ka: poznáte, kde bylo 
v Němčicích nad Hanou 
umístěné toto sousoší?

???
???
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Hanácký 
divadelní máj
První květnový týden již 25 let pat-

ří v Němčicích nad Hanou festivalu 
ochotnického divadla Hanácký divadel-
ní máj. V sále kina OKO se v letošním 
roce představilo celkem 13 souborů     
s inscenacemi pro děti a dospělé. Dětská 
představení byla navštěvována nejen 
dětmi z našeho města, ale i z okolních 
obcí. Doprava byla zajištěna autobusy.  
Dětská představení zaplnila němčické 
hlediště do posledního místečka.  Náv-
štěvnost večerních představení byla 
oproti předcházejícím ročníkům vyš-
ší. Možná k tomu přispěl i komediální 
žánr většiny představovaných inscena-
cí. Divák si tak odpočine od každoden-
ních starostí. 

Letošní divadelní festival byl také 
obohacen výtvarnou soutěží dětí mateř-
ských škol celého mikroregionu, která 
měla podtitul „Zvěřinec podle Pavla 
Nováka“. Celkem se zúčastnilo devět 
mateřských škol. Nebylo snadné vybrat 
tu nej, všechny byly velmi pěkné. Proto  
jsme odměnili všechny odevzdané prá-
ce.  Pro žáky základní školy byla opět 
vyhlášena literární soutěž Andersenova 
hvězdička. Nejlepší práce byly vyhod-
noceny a odměněny věcnými cenami 
na nedělní pohádce.

No a jak to vlastně dopadlo? Na Kra-
konošův divadelní podzim byl nomino-
ván divadelní soubor Morkovští ochot-
níci, který se představil s mysliveckou 
taškařicí „Prach a broky“. Dále odborná 
porota doporučila na 1. místě Ořechov-
ské divadlo, které přivezlo do Němčic  
hudební komedii „Rychlé šípy z Oltecu 
aneb Opereta třetího věku“. Na 2. mís-
tě porota doporučila do Vysokého nad 
Jizerou DS BODLÁK z Bernartic nad 
Odrou s lidovou fraškou „Žena hašte-
řivá a manžel zoufanlivý“. Na Popelku 
Rakovník odborná porota doporuči-
la pohádkový muzikál „Král zvířat“ 
v podání DS J.K.Tyl v Brodku u Přerova.

Co říci závěrem? Letošní ročník 
byl úspěšný jak z výběrem představe-
ní, tak i z hlediska návštěvnosti. Chtěla 
bych tímto poděkovat všem divákům za 
jejich podporu v hledišti, sponzorům, 
všem spolupracovníkům a městu Něm-
čice nad Hanou, které celou akci orga-
nizovalo.

Jana Oulehlová

Seznam jubilantů březen 2011 
– začátek června 2011

02.03.2011        Jaroslav Zedníček, č. 30                                        85 r.

07.03.2011        Jiří Varhaníček, č. 423                                          70 r.

14.03.2011        Hedvika Sucháčková, č. 210                                70 r.  

01.04.2011        Vladislav Crhák, č. 567                                        85 r.

18.04.2011        Anežka Bayerová, č. 561                                      75 r.

22.04.2011        Stanislava Kyseláková, č. 4                                  75 r.

25.04.2011        František Hepnar, č. 565                                      75 r.

28.04.2011        Vladimír Foltýn, č. 538                                        70 r.

29.04.2011        Bohumil Svobodník, č. 342                                  75 r.

13.05.2011        František Bayer, č. 561                                         80 r.

14.05.2011        Milan Ševčík, č. 620                                              75 r.

18.05.2011        Emilie Hodinářová, č. 113                                   70 r.

19.05.2011        Bohumila Volšanská, č. 510                                70 r.

03.06.2011        Libuše Grmelová, č. 567                                       80 r.

04.06.2011        Jaroslava Navrátilová, č. 157                              75 r.

Zlatá svatba
25.03.2011         Viliam a Marie Petrželovi, č. 454

V Němčicích nad Hanou dne 06.06.2011 

 Věra Matoušková      
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POZVÁNKA
TJ SOKOL Němčice nad Hanou
zve všechny příznivce na oslavu

…Sto není málo.. 

u příležitosti stého výročí založení Sokola 
v Němčicích nad Hanou

sobota 10. září 2011 – Výstava v předsálí sokolovny
neděle 11. září 2011 – Oslava výročí na fotbalovém stadionu 

(sportovně –kulturní odpoledne)

Srdečně zvou SOKOLI
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Městská knihovna v Němčicích nad Hanou
První pololetí v nové knihovně

V prvním pololetí letošního roku probíhalo půjčování 
i ostatní akce v nových prostorách na tzv. „Lidovém domě“, kam 
byla knihovna v závěru minulého roku přemístěna.

Půjčovní hodiny zůstaly stejné jako v letech minulých, a tak 
pondělí, středa a pátek byly dny, kdy mohli čtenáři opět přichá-
zet pro knihy pro své potěšení i poučení.

Od počátku roku se, z více 
než pěti set evidovaných čtenářů 
knihovny, do konce května nově 
zaregistrovalo – to znamená, že 
zaplatili registrační poplatek na 
nové dvanáctiměsíční období 
– 116 čtenářů. S padesátkou čte-
nářů zaregistrovaných od otevře-
ní nových prostor do konce roku, 
to činí 166 současných aktivních 

čtenářů naší knihovny. 
Podíváme-li se na čísla statistiky, která jsou jistě zajímavá, 

zjistíme, že mládež do 15ti let tvoří téměř 30% z celkového 
počtu registrovaných a naopak muži (40), pouhých 24%.

Foto: 1.předčítání, 2. inspirace ( s titulky: poslední předčítá-
ní sezóny; inspirace obrázky H. Zmatlíkové )

Knihovna ovšem svým čtenářům a návštěvníkům nabízí 
vedle půjčování knih, přístupu na internet, poskytování infor-
mací také řadu kulturních akcí.

Třikrát jsme se sešli na Pondělních předčítáních. Na přání 
pravidelných návštěvnic jsme si povídali o knihách J.Steinbecka 
a Ch.Bronteové. Na posledním, březnovém, předčítání s regio-
nální tématikou jsme se vydali s pověstí po našem kraji. Součás-
tí vyprávění byla i pověst o zámku Plumlově, který bude cílem 
našeho, již třetího, putování za historií našeho kraje. Na výlet za 
krásami plumlovského zámku se vydáme 21.června.

Dlouhá byla i řada akcí připravených pro žáky naší ško-
ly. O knížce V.Čtvrtka „Čárymáry na zdi“ jsme si vyprávěli 
s žáky druhého ročníku; pohádkové povídání „Jak přišlo jaro 
v bačkůrkách“ si vyslechli prváčci; s autobiografi ckým příběhem 
A.Marshalla se seznámili na besedě o knížce „Už zase skáču 
přes kaluže“ páťáci a se žáky čtvrtého ročníku jsme si povídali 
a soutěžili na setkání nazvaném „O knihovně a o pohádkách“. 

Také děti z naší mateřské školy přišly do knihovny za pohád-
kou. Na veršovaném a pohádkovém povídání „O jarních kytič-
kách“ jsme si prohlédli i spoustu hezkých jarních obrázků..

S paní učitelkou Podmolíkovou jsme připravily pro žáky 
4.- 9. ročníku již tradiční „Výtvarné lekce“. Pro každý ročník je 
vybrán jeden z českých ilustrátorů dětských knih, o kterém se 
na společném setkání v knihově děti něco dovědí, a pak podle 
inspirace jeho obrázky vytvářejí vlastní výtvarná díla.

Ve spolupráci 
s paní učitelkou Tesa-
říkovou jsme připravi-
ly i dvě akce, o kterých 
se „psalo v tisku“. Při-
pojili jsme se k akcím, 
které probíhají v celé 
republice.

V únoru to bylo 
„Česko čte dětem“. 
Během celého dne se 
v knihovně vystřídalo 180 návštěvníků, kteří četli i poslouchali. 
K předčítání pohádek se k dětem a učitelům odpoledne připojili 
i tatínkové, maminky a babičky. Akce byla spojena s prodejní 
výstavou knih, na které si mladí čtenáři vybrali na čtyřicítku 
těch, které si rádi přečtou doma.

První dubnovou noc jsme spali se žáky čtvrtého ročníku 
v knihovně a vůbec to nebyl Apríl. Připojili jsme se ke knihov-
nické akci „Andersenova noc“, která se už řadu let pořádá u nás, 
ale i v zahraničí. Vedle vlastního bohatého programu, jehož sou-
částí byla i „noční stezka odvahy“ jsem se připojili přes internet 
ke všem ostatním dětem, které si v tu noc společně připomínaly 
narození slavného pohádkáře.

V lednu vyhlásila knihovna pro žáky naší základní školy již 
6. ročník literární soutěže „Andersenova hvězdička“. Své práce 
odevzdalo na dvě desítky žáků ze 4.,5. a 6. třídy.

Autorům těch nejlepších byly předány „Andersenovy hvěz-
dičky“ a dárek na přehlídce Hanácký divadelní máj. Se svými 
literárními pracemi se žáci školy zúčastní ještě soutěže „Sovič-
kiáda“, pořádané pro mladé literární tvůrce Městskou knihov-
nou v Prostějově.

Pololetí se kvapem blíži ke svému konci, proto už jen při-
pomenu prázdninové otvírací hodiny. Stejně jako v letech pře-
dešlých, bude knihovna v červenci z důvodu čerpání řádné 
dovolené uzavřena a v srpnu se bude půjčovat jen v pátek.

Luďka Kouřilová, knihovnice

poslední předčítání sezóny

inspirace obrázky 
H. Zmatlíkové

...a četli jsme si s tatínky i maminkami...a četli jsme si s tatínky i maminkami
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Ze života farnosti

Milí čtenáři
Právě jsme prožili velikonoční svát-

ky, při kterých jsme znovu oslavili, že 
Ježíš nás svojí smrtí na kříži a následným 
vzkříšením vykoupil. A celá velikonoční 
doba vyvrcholila slavností seslání Ducha 
sv. tzv. svatodušními svátky. Ducha 
sv. seslal Ježíš svým následovníkům (apo-
štolům, ženám, které chodily s Ježíšem 
a Ježíšově matce Marii) deset dní po 
svém nanebevstoupení. Po přijetí Ducha 
sv. tito doposud ustrašení apoštolové 
začínají neohroženě plni duchovní síly 
a lásky, schopni snášet i utrpení, hlásat 
evangelium. Křesťanů začalo přibývat. Po 
prvním Petrově kázání se obrátilo až na 
pět tisíc mužů, pak vzniká velká církevní 
obec v Jeruzalémě a po ukamenování prv-
ního mučedníka jáhna sv. Štěpána, začne 
první velké pronásledování křesťanů, kte-
ré ovšem nemá za následek zničení nově 
rodící se církve, ale naopak její rozšíření 
do celého světa. Protože křesťané se roz-
utekli, a všude, kam přišli tam získávali 
nové následovatele. Jak je možné, že teh-
dy křesťané dokázali snést pro svoji víru 
tolik pronásledování a utrpení, a přesto je 
to neoslabilo, ale naopak posilovalo? Je to 
proto, že byli plni Ducha sv., který je dár-
cem sedmera praktických darů. (moud-
rost, rozum, rada, síla, umění, zbožnost 
a bázeň Boží). Můžeme se krátce zamys-
let nad tím, kdo je Duch Svatý?

Duch svatý není neurčitá, neosobní 
duchovní energie, projev božské moci, 
ale Boží osoba. Spolu s Otcem a Synem 
patří Duch svatý do společenství tří 
božských osob - Nejsvětější Trojice - 
trojjediného Boha. 

Když sv. Augustin vysvětluje vzta-
hy mezi osobami v této Trojici, říká 
o Duchu svatém: “Duch svatý je láska 
mezi Otcem a Synem”. Duch svatý je 
zároveň darem, poutem lásky i Láskou - 
Osobou. Je tím, kdo sjednocuje a vytváří 
společenství. Tak jako se Bůh neuzavírá 
ve své lásce sám do sebe, ale touží zahr-
nout svou láskou každého člověka, tak si 
nenechává pro sebe ani Ducha svatého. 
Vylévá ho na nás, dává nám tento úžas-
ný dar a v něm sám sebe. “Všichni jsme 
byli napojeni jedním Duchem”. (1Kor 
12,13) Jinými slovy láska se vždy touží 
rozdávat. Opakem lásky bývá sobectví, 
které myslí jen na sebe.

Úkolem Ducha sv. je tvořit spole-
čenství lásky. Při křtu Duch svatý napl-
ňuje srdce každého křesťana a uvádí ho 
do intimního vztahu s Bohem. Všechny 
nás naplňuje tentýž Duch, aby nás pro-
měňoval a i z nás navzájem udělal jedno 
společenství – církev.

Ujišťuje nás, že nás Bůh přijal za 
vlastní děti, dává nám zakoušet Boží 

blízkost a lásku, uschopňuje nás, aby-
chom Bohu uvěřili, stojí na počátku 
naší víry. Skrze dar Ducha Božího se 
nám dává sám Bůh. 

Písmo mluví o Duchu svatém také 
jako o Přímluvci a Utěšiteli. Ježíš při 
svém loučení učedníkům slibuje, že je 
nenechá osiřelé. Tento příslib naplňu-
je sesláním Ducha svatého, který má 
připomínat Ježíšova slova, povzbuzo-
vat nás, přinášet pokoj, oživovat v nás 
naději a radostné očekávání Ježíšova 
defi nitivního příchodu. Duch svatý je 
také Duchem pravdy, který zná plány 
Boží i naše nitro. Jeho úkolem je vést 
nás po Božích cestách, prozařovat tem-
noty našich srdcí, napomínat, usvěd-
čovat z hříchu, ukazovat velikost Boží-
ho milosrdenství. Duch sv. zažehává 
v našich srdcích plamen lásky, promě-
ňuje naše vztahy k druhým lidem, chce 
se jich skrze nás dotýkat. Necháme-li 
ho jednat ve svých životech, učiní z nás 
nástroje Boží lásky. Někdy příště si řek-
neme něco víc o darech Ducha Svatého.

Noc kostel�
V pátek 27. května  pro-

bíhala v celé České repub-
lice akce nazvaná „Noc 
kostelů“. Naše farnost se 
k této akci také připojila a 
připravila pro návštěvníky 
kostela večerní koncert, ve 
spolupráci ze ZUŠ Něm-
čice nad Hanou. Byl také 
připraven večerní výstup 
na věž.

Milí přátelé, dovolte krátké zamyšlení 
závěrem.

Vstupujeme do měsíce června, který 
pro mnohé z nás je měsícem plný oče-
kávání. Děti a ještě více rodiče očekáva-
jí, jaké známky dostanou na vysvědčení, 
možná někteří z vás očekávají změny 
ve svém osobním životě, např. vstup do 
manželství, dokončení studia, stěhování 
a asi nebudu lhát, když řeknu, že sko-
ro všichni se těšíme, samozřejmě každý 
svým způsobem, na dobu prázdnin. Oče-
kávat, těšit se, žít v naději, to jsou slo-
va, která by neměla být nám křesťanům 
cizí, neboť máme být lidmi plní naděje. 
Protože ten, kdo nic nečeká, jinými slo-

vy ničím nežije, ten ztrácí smysl života. 
Život každého člověka se skládá z malých 
cílů, které očekáváme, ale přesto bychom 
neměli zapomínat očekávat a těšit se na 
setkání s Bohem, a to nejen až někdy 
v nebi po skončení našeho pozemského 
putování, ale už tady na zemi např. tím, 
že se zastavím v kostele, kolem kterého 
někteří denně procházíte, nahlédnu a tře-
ba se chvíli ztiším a řeknu Bohu, čeho je 
mé srdce plné. Dále se s Bohem můžeme 
setkávat ve svých blízkých, protože i ty 
mně posílá do cesty Bůh a nejen ty, kte-
ří jsou nám příjemní, ale třeba i ty, kteří 
jsou nám trnem v oku, protože upozor-
nili na nějakou naši špatnou vlastnost 

či nás něčím rozčílili; třeba nám je Bůh 
poslal do cesty, aby nás právě skrze tyto 
lidi učil trpělivosti…ano je mnoho růz-
ných způsobů, jak se setkat s Bohem, je 
jen z naší strany důležité chtít se s Ním 
setkat a snažit se, aby tato touha po Bohu 
v nás stále rostla a nikdy se z našeho živo-
ta neztratila. Když nebudeme chtít být 
s Ním už tady na zemi, je otázkou, jestli 
s Ním budeme chtít být jednou v nebi? 
Stávejme se lidmi, kteří se dokáží radovat 
i z malých věcí, abychom se jednou moh-
li radovat věčně ve společenství svatých 
z přítomnosti Boha, a na to nezapomínej-
me ani o prázdninách.

P. Tomáš Strogan - farář
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ZE ŽIVOTA SPOLKŮ

2 0 - t i  l e t ý  ř e t ě z
 
Přesně tak dlouhý je řetěz schůzek, 

setkání, vystoupení a krásných zážitků 
pro členy našeho souboru Pantlék, pro-
tože před 20 lety jsme zahájili svoji pra-
videlnou činnost věnovanou folkloru, 
zvykům a tradicím tak, jak nám to zane-
chali naši předkové a tak, jak jsme vyčetli 
z knih anebo tak, jak nám bylo sděleno 
z ústních podání našich starších pamět-
níků. Když bych to jen tak shrnula do 
čísel, tak je to přes tisíc týdnů zkoušek 
- většinou 2 x týdně, je to asi tak každý 
druhý týden nějaké vystoupení či akce 
- to je více jak 500 vystoupení a za tím 
vším se skrývá moře hodin další práce na 
přípravě programu, ošetření krojů, výro-
bě rekvizit a dalších nezbytných prací 
kolem činnosti našeho souboru.

Za tu dobu se naše členská základ-
na měnila a přicházeli noví členové, jiní 
zase  z různých důvodů museli činnosti 
u nás zanechat, ale každému kdo u nás 
byl jen krátce, zůstala vzpomínka v srd-
ci na kamarády v souboru a hlavně lás-
ka k naší rodné Hané. Už dávno naši 
malí Hanáčci a Hanačky nejsou terčem 
posměchu svých spolužáků, že chodí 
v kroji, protože se nám podařila obrov-
ská věc - vypěstovat v nich hrdost k jejich 
kraji, jeho zvykům, tradicím a hlavně 
umět nosit kroj a být na to náležitě pyš-
ný. Protože obléct si Hanácký kroj není 
jen na sebe ve správném pořadí navléct 
barevné hadříky, ale zároveň s krojem na 
sebe vzít tu zodpovědnost za ty předešlé 
generace, za to, jak jej vytvořily a jak jej 
pro nás zanechali. Obléct si náš kroj je 
čest a úcta v jednom.

Letos to bude již několikátý ročník 

Hanáckého slibu našich mladých čle-
nů, kteří jej s naprostou odpovědností 
skládají na veřejnosti, a tímto slibem se 
hlásí k našemu folkloru, jeho zvykům 
a tradicím a slibují, že rodný kraj budou 
mít vždy v lásce  a budou se k němu vždy 
hrdě hlásit. A toto je 20 let práce na naší 
mladé generaci.

Je zbytečné popisovat a připomínat, 
kde jsme letos na jaře všude byli, komu 
jsme tím udělali radost a koho naším 
vystoupením jsme potěšili. Popsat pocit     
v srdcích tanečníků, kteří na vyškovském 
náměstí stáli nehnutě při naší Moravské 
hymně a vidět slzy v očích diváků, kteří se 
na tu krásu přišli podívat, to nepochopí 

ten, kdo to neprožil a kdo něco takového 
nedělal. My jsme byli součástí této vel-
ké akce na Moravě, my jsme byli u zro-
du této akce a jsme rádi, že Hanáci jsou 
schopni mít a hájit svoji vlastní kulturu, 
která po dlouhá léta byla obdivovaná 
na jižní Moravě a teď získává své místo 
i u nás.

Za toto všechno ze srdce děkuji všem 
mým předchůdcům, kteří tento soubor 
vedli a založili, děkuji všem bývalým 
a současným členům, děkuji všem našim 
příznivcům a přeji si, aby tato činnost 
vydržela nejen dalších 20 let, ale stále se 
udržovala a předávala dál a dál.

Jana Otáhalová

Němčické hody
23. – 24. července 2011

Sobota 23. července
Vystoupení NS Pantlék –farská zahrada
Cimbálová muzika Ječmínek – farská zahrada
Hodová zábava – taneční parket fotbalového hřiště

Neděle 24. července
Výstava drobného zvířectva – chovatelský areál Novosady
Mše svatá za účasti krojovaných 
Folklorní vystoupení NS Pantlék a hostů – Komenského náměstí
Koncert Smíšeného pěveckého sboru Janáček z Luhačovic 
– kostel sv. Máří Magdalény
Vystoupení country skupiny Náhoda – farská zahrada
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Němčičtí rybáři  roku 2010
Rybářský rok začal, jako vždy, výdejem povolenek. Od 

2. ledna do 28. února, v šesti termínech, byly vydány povo-
lenky většině členů, zbývající si je pak dokupovali v průběhu 
celého roku.

V tomto roce rybáři oslavili 70. výročí vzniku organizova-
ného sportovního rybaření v Němčicích. Část oslav proběhla na 
výroční členské schůzi, kde byly předány ocenění zasloužilým 
a nejaktivnějším členům spolku. Odznak „Za dlouholeté člen-
ství“ dostali pánové Vladimír Břečka z Tištína (člen od roku 
1958), Eman Hubený z Doloplaz (od roku 1967 a Karel Přibyl 
z Němčic (od roku 1973). Odznak „Za zásluhy o rybářství 
I. stupně“ – tzv. Zlatý odznak - obdrželi pánové Vladimír Hrab-
čík, Jiří Oulehla a Jan Navrátil. Výroční členské schůze se zúčast-
nilo 78 členů z celkových 400, což je opět velice slabá účast, jak 
se poslední roky stalo již zvykem...

22. března se vysazovali, pro mnoho rybářů tolik toužebně 
očekávání, kapři. Z velkostatku Maria Podstatská – Lichten-
stein, z Velkého Meziříčí jich dovezli za 137.280.- Kč. Polovinu 
tvořil kapr tržní a polovinu K3. Kromě těchto kaprů se na jaře 
vysadila štika – za 2.345.- a do chovu jsme dovezli z Uherského 
Hradiště K1 za 3.600.- Kč a ještě amura - za 5.000.-

Na jaře též proběhl výlov komorovaných ryb na počenic-
kém Žabáku a po dlouhých letech jsme slovili unčický rybník, 
kde se za tu dobu, co jsme se o něj nemohli starat, sešla pes-
trá směsice ryb. Výlov nám přinesl 1.468 ks ryb o hmotnosti 
711 kg, v hodnotě 30.253.- Kč. Ryby se odvezly na Horní Šváb-
ku a do Doloplaz, část se vysadila na Broděnku a pár pěkných 
kousků dostali Váňovi, bývalí majitelé rybníku.

V květnu 2010 nás zase postihly povodně. Celý měsíc denně 
pršelo, půda už byla tak nasáklá, že nestačila pojmout další pří-
valy vody, průtoky řek stoupaly a stoupaly, až se 2. června Haná 
vylila u Nezamyslic, Mořic a Vrchoslavic. Na polích stála voda 
v obrovských jezerech, do kterých najely i ryby z řeky. Naší orga-
nizaci nevznikly škody jen únikem ryb, ale také v Doloplazích, 
kde podmáčením spadla část opěrné stěny komory a rovněž na 
Spodní Švábce, kde velká voda podemlela hráz mezi potokem 
a rybníkem, a v místě, kde byla, před dvěma roky, prokopána, 
došlo k úplnému protržení, a tak ke značnému úniku vody 
z rybníka. Celou tuto kalamitu završila v sobotu 12.6. extrém-
ně silná vichřice, která brala v kraji střechy a vyvracela stromy, 
mimo jiné i na Pastviskách.

19. června se konaly rybářské závody mládeže na rybníku 
v Tištíně. Měly být už v květnu, ale kvůli otřesnému počasí 
jsme je museli přesunout. Závodit přišlo však jen 19 dětí, které 
soutěžily v lovu ryb a testech zaměřených na poznávání ryb 
a znalosti rybářských předpisů. Počasí přálo, jen ráno trochu 
sprchlo, ale pak už bylo hezky, občerstvení bylo bohaté a cen 
bylo také mnoho. První místo vybojoval dvanáctiletý Michal 
Frgál z Nezamyslic. Chytil 72 plotic a dosáhl tak celkového 
počtu 767 bodů.

Hned po závodech jsme se pustili do příprav rybářské 
veselice „PETROVA NOC“- vyvrcholení oslav 70. výročí 
organizovaného sportovního rybolovu na Němčicku, která 
proběhla v neděli 4. července. Soustředěným úsilím všech 
pořadatelů, přízní sponzorů, kvalitní hudbou, pohodovým 
počasím, výbornou kuchyní, skvělým občerstvením, dobrou 
organizací a velkým zájmem návštěvníků tato akce sklidila 
obrovský úspěch. Všem, kdo se na ní podíleli patří upřímné 
poděkování.

Hlavním zájmem rybářů je, přirozeně, lov ryb. O tom, že 
i naši členové občas chytí pořádnou rybu, svědčí následující foto-
grafi e. Pavel Hrabčík na Mušově chytil candáta 8,9 kg, 98 cm.

Koncem září začíná série podzimních výlovů. Postupně se 
loví rybníky Horní v Těšeticích, komora v Doloplazích, Hor-
ní Švábka, Žabák v Počenicích a nakonec Švábka spodní, kde 
se nám opakuje stejná situace jako minule – obec plánuje revi-
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Slavnostní poděkování a ocenění za zásah v Chropyni
Dne 31. 5. 2011 se v Chropyni uskutečnilo slavnostní setkání, 

jehož cílem bylo poděkovat a ocenit všechny, kteří se podíleli na 
likvidaci mimořádně  rozsáhlého požáru z dubna letošního roku. 

Hasičům, policistům a dalším odborníkům přišel poděko-
vat osobně hejtman Zlinského kraje Stanislav Mišák, kterého 
doprovodila ředitelka HZS Zlínského kraje Jarmila Čičmanco-
vá, starosta města Chropyně Jaroslav Hloušek a starosta kraj-
ského sdružení hasičů ČMS Josef Krajča. 

Naše jednotka obdržela pamětní medaili Zlínského kraje, 
uznání a poděkování za mimořádné úsilí a obětavost při likvi-
daci rozsáhlého požáru ve společnosti Remiva, s.r.o. Chropyně 
v dubnu 2011od hejtmana Zlínského kraje Stanislava Mišáka.

Ředitelka HZS Zlínského kraje Jarmila Čičmancová podě-
kovala městu Němčice nad Hanou za vydatnou pomoc při haše-
ní rozsáhlého požáru.

Událost, která je nazývána požárem  století,  zaměstnala 
hasiče z více než 70 jednotek profesionálních, dobrovolných 
i podnikových sborů, a to hned ze čtyř krajů České republi-
ky. Hlavní požár se likvidoval po dobu 4 dnů, další dva týdny 
požářiště vyhořívalo a bylo nutné ho postupně dohašovat. 

Při likvidaci požáru zasahovaly obě dvě naše cisterny, pro-
váděly kyvadlovou dopravu vody a plnění vrtulníku, který zasa-
hoval nad jádrem požáru.

Osobně na této události zasahovali tito členové SDH Něm-
čice nad Hanou:Jan Kyselák, Antonín Ondrouch, Pavel Kvíčala, 
Luboš Vrána, Radek Wildung,David Kvapil, Vítek Ondrouch,, 
Jiří Zdráhal, Jiří Zdráhal ml., Jiří Dvořák, Josef Janečka, Tomáš 
Nechvátal, Karel Poláček.

Vladimír Kyselák

talizaci rybníka, a tak je potřeba slovit ryby. Musí se prokopat 
hráz a zbývající voda vyčerpat, pak může začít výlov. Rybník je 
silně zabahněn, a tak se to neobejde bez loďky a značného úsilí 
celé lovné skupiny.Všechny ryby se rozvezly do revírů, resp. na 
komory, pak se ještě dokoupili kapři, a tak byl naplněn zaryb-
ňovací plán.

Rok 2010 byl naplněn prací i zábavou, jak už to tak bývá. 
Celým rokem se, jako červená nit, táhlo jednání o Unčicích, prv-
ní polovinu roku jsme se intenzivně věnovali přípravě rybářské 
veselice, druhou určitě víc rybám. Do toho běžná agenda – bri-
gády, výdeje povolenek, shánění dotací, závody mladých, údrž-
ba rybníků, péče o strojový park, různé papírování, prověrky... 

No prostě, práce víc než dost. Nicméně, od členů výboru, KRK 
a několika dalších aktivních členů spolku, se víceméně očekává, 
že nelitují času ani úsilí, které věnují ve prospěch organizace, 
a musí jim stačit poděkování a hlavně pocit z dobře odvedené 
práce.

Na závěr bych chtěl všechny pozvat na rybářskou veseli-
ci „PETROVA NOC“, kterou jsme se, pro velký úspěch, roz-
hodli zopakovat. Bude ve stejném termínu, 4. července, na 
stejném místě, na Parketu, se stejnou kapelou, Galaxy a dou-
fejme, že se stejným úspěchem jako vloni.

 Zpracoval kronikář MO MRS 
Němčice nad Hanou Pavel Holub.
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7.5.2011 od 8:30 hodin ožil parket 
u fotbalového hřiště v Němčicích nad 
Hanou mladými hasiči. Sešli se tu, aby 
mezi sebou soutěžili v požárním útoku. 
A že to byla bitva! Kategorie mladších 
žáků přišla na řadu jako první a hned 
po ní starší žáci. Naši mladší i starší 
žáci obsadili 2. místo. Odpoledne pak 
patřilo mužů a ženám. Ženy obsadily 
2. a 3.místo. Muži se umístili na mís-
tě čtvrtém a šestém. Počasí nám přálo. 
K jídlu jsme připravili párek v rohlíku, 
vepřové špízy a klobásky. Piva a limo-
nád bylo dost. Večer jsme uspořádali 
zábavu bez vstupného, na které nám 
hrál DJ Pavouk. Návštěvnost nebyla 
sice moc velká, ale i přesto jsme se dob-
ře bavili. Domů jsme odcházeli v ran-
ních hodinách. 

 SDH Němčice nad Hanou 

Hanácký pohár

Oslava patrona hasičů  

svatého Floriána
1.května se opět sešly sbory dob-

rovolných hasičů na hasičské zbrojnici 
v Němčicích nad Hanou, aby, jak už je 
každoročním zvykem ,uctili památku 
patrona hasičů, svatého Floriána. Počasí 
nám moc nepřálo. Pršelo.  I přesto jsme 
se všichni rázným krokem vydali v prů-
vodu za doprovodu Dechového ochestru 
mladých k místnímu kostelu na mši sva-
tou.  Po mši jsme se vrátili na hasičskou 
zbrojnici, kde byla předána vyznamenání 
a jiná ocenění našim členům. Pak  gulá-
šek a pivečko.  V příštím roce vás opět 
rádi uvidíme.

SDH Němčice nad Hanou

DEN ZEMĚ V NĚMČICÍCH NAD HANOU

Den Země je svátek, který v naší zemi 
slavíme již od roku 1990. Pro některé z nás 
je to den, který dává prostor k zamyšlení. 
Máme možnost uvědomit si, čím je pro 
nás životní prostředí a jak se k němu cho-
vat tak, aby v přijatelném stavu fungova-
lo nejen pro nás, ale i pro další generace. 
Někteří lidé nejen přemýšlí, ale i konají, 
a tak se myslivecký spolek Němčice nad 
Hanou (v zastoupení Ing. Martina Ernsta, 
Ph.D. a Ing. Jarmily Matouškové) dohodl 
s vedením města, Komisí životního 
prostředí města Němčice nad Hanou 

a Základní školou Němčice nad Hanou 
na úklidu odpadu v němčickém katastru. 
A že bylo co uklízet…

Samotné plánování akce začalo se 
značným předstihem. Bylo třeba vytipo-
vat takové lokality, aby po úklidu zbylo 
v přírodě co nejméně odpadu. Vybrány 
byly plochy u fotbalového hřiště, Tráv-
níky u Vrchoslavic, zahradu na Farmě, 
remíz Basa, okolí Zemědělského obchod-
ního družstva, koryto mlýnského náhonu 
a remíz na Pastviskách. Prostředkem, jak 
v krátkém čase odklidit co nejvíce odpa-

du, bylo zapojit co největší množství žáků 
ze ZŠ. Po domluvě s paní zástupkyní ředi-
telky ZŠ Němčice n./H. Mgr. Věrou Maš-
terovou tento nelehký úkol připadl na 
žáky 5. – 9. tříd. Do celé akce bylo zapo-
jeno i vedení obce. Paní starostka Ivana 
Dvořáková zajistila pracovní pomůcky, 
bez kterých by úklid nebyl možný. 

Akce se konala v dopoledních hodi-
nách dne 8. 4. 2011. Žáci byli rozděleni 
podle svých sil a možností na jednotlivé 
plochy. Spolu s nimi se do úklidu zapo-
jili jejich učitelé a myslivci, kteří měli 
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Tělovýchovná jednota Stavební stro-
je – oddíl krasojízdy v Němčicích nad 
Hanou uspořádal dne 14.5.2011 v sále 
sokolovny

1.ročník mezinárodní Velké ceny sta-
rostky města Němčice nad Hanou v kra-
sojízdě juniorů

Této soutěže se zúčastnily: TJ Pankrác 

Praha, TJ Kolárovo – Slovensko, TJ Hor-
ní Heršpice, TJ Petřvald u Nového Jičína, 
TJ Zlín, SKP Policie Brno a Němčice nad 
Hanou.

jednotlivé třídy na starosti. Žákům byly 
rozděleny rukavice a pytle na odpad 
a mohlo se začít. Všichni byli překvapeni, 
jak množství pytlů s odklizeným odpa-
dem narůstá. Většina z nás byla také veli-
ce nemile překvapena z toho, čeho všeho 
se jsou lidi pohozením do přírody zbavo-
vat. Mimo stavebního odpadu a skla jsme 
narazili na ojeté pneumatiky, části roze-
braných aut (od plastů až po autosedač-
ky), zbytky kabelů, jejichž hodnotnější 
část skončila ve sběrně surovin a nesku-
tečné množství komunálního odpadu.

Po příchodu do svých tříd žáci společně 
se svými učiteli vytvořili písemné a grafi cké 
výstupy týkající se tohoto dne. Od zástupců 
Mysliveckého spolku obdržely jednotlivé 
třídy mapy, do nichž měli zakreslit uklíze-
nou lokalitu a stanovit měřítko této mapy. 
Pro nejúspěšnější řešitele si myslivci připra-
vili pozvání na Prázdninový táborák, který 
každoročně pořádají.

Veškerý posbíraný odpad umožnila 
uložit na skládku společnost SITA CZ a. s. 
Celková váha odpadu činila 3,27 tun! Při 
představě, že jsou někteří občané schopni 
si takto počínat, je člověku smutno. Jsem 
ráda, že žáci měli možnost se na této akci 
podílet a viděli ty hory odpadu, který se 
v naší přírodě nachází a k jehož odstranění 
přispěli. Doufám, že v každém z žáků, kte-
ří se Dne Země účastnili, bude mít životní 

prostředí oporu. 
Touto cestou děkuji všem, kteří se na této akci podíleli, a nabízím možnost zhléd-

nout naše společné úsilí v některém z dílů pořadu Tisíc let české myslivosti, uvede-
ných v tomto roce. 

Ing. Jarmila Matoušková
MS Němčice nad Hanou

Krasojízda
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V letošním roce zahájili přátelé cyklo-
turistiky z Němčic nad Hanou druhý rok 
své aktivní činnosti.

Od dubna letošního roku do dnešních 
dnů se uskutečnily tři odpolední výlety 
na kolech do okolí Němčic nad Hanou.

Cyklistická sezóna byla zahájena 2. 4. 

Druhá sezóna cykloturistiky Němčice nad Hanou

Dříve, než byly starostkou města roz-
dány poháry, byla každému přítomnému 
jezdci věnována trenérkou oddílu dárková 
taška. Pohár za nejlepší jízdu a nejmenší 
ztrátu, kterou věnoval výbor TJ Stavební 
stroje Němčice nad Hanou, obdržel závod-
ník z němčické TJ – Martin Kouřil.

 S rozhodčím sborem byli všichni spo-
kojeni a nebyly vzneseny žádné protesty.

Výsledky soutěže:
V kategorii juniorů zvítězil Tomáš 

Kantor z Petřvaldu. Za němčický oddíl 
startoval Martin Kouřil a získal 3.místo.

V kategorii juniorek, která byla nej-
více obsazená, zvítězila dle očekávání 
Nikola Lebánková z Horních Heršpic. 
Druhé místo patřilo Adéle Přibylové 
z Němčic. Třetí místo zůstalo opět 
v domácím prostředí a patřilo Janě 
Porupkové. Čtvrté místo obsadila Aneta 
Šiklingová rovněž z Němčic.

Kategorie chlapců byla záležitostí 
oddílu TJ Petřvald a za Němčice starto-
val místo zraněného Jaroslava Vrány Jan 

Buriánek s Janou Porupkovou. Němčičtí 
předvedli téměř bezchybnou sestavu, ale 
měli malý počet cviků.

V kategorii dvojic juniorek obsadila 
první místo pankrácká dvojice. Protože se 
k závodu nedostavila Zuzana Kuchařová 
z TJ Policie Brno, nemůže dvojice Adéla 
Přibylová-Zuzana Kuchařová startovat na 
mistrovství Evropy, přestože tato dvojice 
již zajela proti loňskému roku o 20 bodů 
víc. Ale pravidla se musí respektovat.

Další den, tj. 15.5.2011 jsme jeli na 
oplátku závody na Slovensku v Komár-
ně. Byl to 11.ročník Slovenského poháru. 
Zúčastnili se tito jezdci: Martin Kou-
řil, Adéla Přibylová a Jana Porubková. 
Všichni si odtud odvezli prvenství ve 
svých kategoriích.

Díky sponzoru jsme mohli tuto sou-
těž absolvovat.

Snad budeme moci absolvovat i na 
podzim otevřené mistrovství Slovenska.

Na předkolo M-ČR žactva se 
28.5.2011 vyjelo do Prahy poněkud 
s očekáváním, jaké umístění bude patřit 

němčickému oddílu TJ Stavební stroje. 
Bylo však dle výsledků vidět, že vedeme 
mládež tím správným směrem. Unavení 
cestou a potěšení svými výkony jsme se 
vraceli do svého domova.

Výsledky:
V kategorii žaček obsadila Adéla Při-

bylová druhé místo za Zuzanou Kucha-
řovou z Brna. Třetí místo patřilo Anetě 
Šiklingové, která měla stejný výkon jako 
Karolína Matušková z Prahy.

V kategorii žáků byl na prvním mís-
tě Martin Kouřil z Němčic a druhé mís-
to patřilo Jaroslavu Vránovi. Na třetím 
místě se umístil Radek Jančík ze Sokola 
Horní Heršpice. Osmé místo patřilo mla-
dičkému Janu Buriánkovi z Němčic.

A tak se všichni němčičtí závodníci 
dostali do fi nále M-ČR žactva, které se jede 
18.6.2011 v Petřvaldě u Nového Jičína.

V neděli 19.6.2011 se pak všichni 
závodníci a funkcionáři sejdou a ukončí 
tak první polovinu roku předvedením 
svých výkonů před rodiči a prarodiči.

Miluše Mikalová

2011 vyjížďkou na Křéby. Dne16. 4. 2011 
se uskutečnila cykloturistická akce do 
okolí Želče a Chválkovic spojená s náv-
štěvou morového pole v Dřevnovicích, 
29. 5. 2011 následovala vyjížďka polními 
cestami k Jordánu do Kojetína .

Průměrný počet účastníků jednot-

livých cyklistických akcí se pohybuje 
v průměru okolo 15 a zahrnuje převážně 
věkovou kategorii od 40 let a výše. 

Heslem cykloturistů z Němčic nad 
Hanou je: „Nikam se neženeme, hlavně 
že dojedeme“.

Vladimír Vojanec
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Za němčická humna č. 14

Na kole k terénním pozůstatkům 
hradu Orlova, moravského sídla rytíř-
ského řádu johanitů . 

Nad vesnicí Orlovice v údolí Medlo-
vického potoka, pod severními vrcholky 
Orlovické pahorkatiny jižně od Ivano-
vic na Hané se nachází nepatrné zbytky 
gotického hradu stejného názvu Orlo-
vice, dnes nazývaného Orlov, z konce 
13. století.

Hrad postavili johanité, rytířský řád 
špitálníků sv. Jana Křtitele Jeruzalémské-
ho jež měl od 12. století v držení území 
kolem Ivanovic na Hané. Správním stře-
diskem johanitů byl opevněný dvůr v Iva-
novicích, který neodolal tatarskému vpá-
du v roce 1241. Po postavení hradu byla 
z Ivanovic přesunuta komenda, správní 
středisko řádu johanitů, na hrad Orlo-
vice. Hrad představoval reprezentativní 
sídlo komtura a rezidencí johanitského 
řádu. Jednalo se o jediný hrad johanitů 
na Moravě.

Z původního gotického hradu Orlo-
va se do dnešní doby zachovaly pouze 
zbytky valů a příkopů. Na jeho bývalém 
předhradí stojí orlovický kostel, postave-
ný pravděpodobně na pozůstatcích hrad-
ní kaple a do dnešní podoby renovovaný 
v roce 1935. Z důvodů jeho stavby 
a zvláště pak založením obecního hřbito-

va v jeho blízkosti bylo zcela zničeno před-
hradí. Vlastní jádro hradu, které se nachází 
v lese západně nad kostelem , bylo devasto-
váno četnými výkopy, ať již archeologický-
mi nebo zaměřenými na získání stavebního 
materiálu ke stavbě kostela nebo později
k výstavbě domů v Orlovicích.

 Hrad zanikl pravděpodobně za husit-
ských válek a nebyl již obnoven. Pustý 
hrad zůstal majetkem johanitů do roku 
1490. Z bývalého předhradí (od hřbito-
va) je pěkný výhled do krajiny směrem 
k Ivanovicím a ke kótě Předina u Dobro-
chova s telekomunikačním vysílačem, 
dominantou kraje.

K zbytkům orlovického hradu se 
současným kostelíkem můžeme dojet 
z Němčic nad Hanou na kole. Vzdá-
lenost popisovaného místa je 20 km. 
Vyjedeme z Němčic po cyklostezce smě-
rem na Mořice a dále Nezamyslice a do 
Těšic. Z Těšic pokračujeme po obslužné 
cestě kopírující silnici č. 430 do Ivano-
vic na Hané, vyjedeme u zemědělského 
družstva v Ivanovicích. Na křižovatce 
u družstva odbočíme vlevo směrem 
k dálnice Vyškov – Kroměříž a dáme se 
vlevo na Švábenice. Za dálničním mos-
tem pokračujeme vpravo na Medlovi-
ce, Moravské Málkovice do Orlovic. 
V Orlovicích na první křižovatce odbo-
číme prudce doprava a pozvolným stou-

páním po asfaltové cestě se dostaneme 
nad Orlovice ke kostelu. U hřbitovní zdi 
se napojíme vpravo na modrou turistic-
kou značku, která nás dovede k hradní-
mu vrchu Orlov. Po prohlídce půdorysu 
bývalého hradu pokračujeme po mod-
ré turistické značce na okraj lesa. Zde 
značku opustíme, uhneme z ní vlevo na 
lesní úvozovou cestu, kterou se dostane-
me zpět do Orlovic. Na Kraji Orlovic se 
můžeme zastavit v bývalé pískovně ve 
svahu pod hradiskem a pokračovat dále 
do vesnice.Vrátit se můžeme po stejné 
trase nebo zvolit trasu jinou a to směrem 
na Zdravou Vodu.V místech u informač-
ní tabule Ivanovická brána odbočíme 
doleva na obslužnou asfaltovou cestu, 
vedoucí do Švábenic. Při cestě najdeme 
mohutný dub, který je vzdálen od obce 
Švábenice asi 3 km, v prostoru tzv.

„Za Hájem“. Stáří dubu je odhadová-
no přibližně na 250 let. Jedná se strom 
mikroregionu Ivanovická brána 2005 - 
dub letní, který postoupil mezi 12 fi nalis-
tů celostátního kola ankety „Strom roku 
České republiky 2006“.

Z cesty do Švábenic se nabízí pěkné 
pohledy na Orlovice, Ivanovice. Dneš-
ní popisovaná cykloturistická trasa do 
Orlovic a zpět měří přibližně 40 km 
a zahrnuje jak rovinatý, tak kopcovitý 
profi l v úseku Orlovické pahorkatiny.



23Číslo 2/2011
Němčice

pod lupou



24 Číslo 2/2011
Němčice

pod lupou

Němčice pod lupou vychází v nákladu 300 výtisků. Adresa vydavatele i redakce město Němčice nad Hanou, Palackého nám. 3, 
PSČ 798 27, tel.: 582 386 529, e-mail: kultura@nemcicenh.cz. Redakční rada: Ivana Dvořáková, 

Ing. Jana Oulehlová. Korekce: Marie Vrbová. Povoleno Ministerstvem kultury pod reg. č. MK ČR E 11903. 
Za podepsané články i zkratkou si zodpovídají autoři sami, uvedené názory nemusí být totožné s názory redakce.

Tisk, grafi cká úprava a sazba: Petr Brázda - vydavatelství Břeclav. Cena 15,- Kč.
Termín uzávěrky příštího čísla je 16. září 2011

Morkovští ochotníci o.s. (Nominace KDP) Ořechovské divadlo (Doporučení na 1. místě KDP, Vítěz divácké 
soutěže na Hanáckém divadelním máji)

BODLÁK Bernartice nad Odrou (Doporučení na 2. místě KDP) DS J.K.Tyl Brodek u Přerova (Doporučení na Popelku Rakovník)

DS Na Štaci Němčice nad Hanou (Královna Koloběžka I.) ZUŠ Němčice nad Hanou (O kůzlátkách)

Předávání cen na závěrečném večeru (paní senátorka 
Božena Sekaninová, předseda poroty Ladislav Vrchov-
ský, místostarosta města Jan Vrána)

„Ať žije 26. ročník 
HDM 2012“


